



- ★ 全国中文核心期刊
- ★ 中国科技核心期刊
- ★ 中国农业核心期刊
- ★ 中国自然科学核心期刊
- ★ RCCSE中国核心学术期刊

ISSN 1005-9369
CN 23-1391/S

东北农业大学学报

JOURNAL OF NORTHEAST AGRICULTURAL UNIVERSITY



ISSN 1005-9369



9 771005 936083

万方数据

2012.8

第43卷 第8期 Vol. 43 No. 8

中国·哈尔滨 Harbin·China

东北农业大学学报

月刊 1957年创刊

第43卷 第8期 总210期 2012年8月

食品科学 • 农业工程与技术 • 资源与环境辑

目次

研究报告

- TaqMan 探针实时定量 PCR 检测肉中单增李斯特菌的研究……邵美丽, 刘思国, 赵燕丽, 孔保华 (1)
- 玉米胚芽碱溶性蛋白提取条件及其胶凝性研究……严 棣, 刘海飞, 肖志刚, 郑广钊, 郭艳莉 (6)
- 微波辅助萃取蚕沙叶绿素的工艺研究……邓祥元, 沙 鹏, 高 坤 (12)
- 双歧杆菌脂磷壁酸对胃癌 SGC7901 细胞 SphK1 表达的影响……刘 宁, 鲁志刚 (17)
- 不同加成数 C_{60} - β -丙氨酸衍生物的还原能力及金属螯合能力
……孙 涛, 孙 斐, 巢 骏, 谢 晶, 周冬香 (21)
- 竞争性抑制酶联反应在量热式农残生物传感器中的试验研究
……Nguyen Van-luc, 于劲松, 徐 斐, 华泽钊 (25)
- 不同收获期稻谷及时干燥与延时干燥后品质对比研究……张慧明, 郑先哲, 宋翔宇 (30)
- 牛粪固液分离机螺旋轴的改进……庞皓升, 关正军 (34)
- 液控式垄向区田筑挡机的设计及仿真……尹大庆, 周 义, 陈宝成 (39)
- 锯末成型棒的气化试验研究……王丽岩, 蒋恩臣, 赵 创, 王明峰 (43)
- 奶牛体温监测系统数据采集终端设计……范永存, 张喜海, 李建泽 (48)
- 基于响应曲面法的 JM-1400 型卷绕式拾膜机参数优化……冯 江 (53)

八五二农场水稻控灌技术对地温的影响·····	谷艳玲, 靳 鹏, 孙家国 (59)
RP-1000 型水稻植质钵育秧盘成型机设计与试验·····	张燕梁, 张欣悦, 汪 春, 张 伟, 李连豪 (63)
农业机械化项目绩效模糊综合评价算法·····	魏效玲, 王杰华, 周振中 (68)
ARP 欺骗攻击的检测及防御技术研究·····	邢金阁, 刘 扬 (74)
基于 MVC 结构的农业专家系统研究·····	赵文忠 (78)
黑龙江省烟草野火病预警方法研究·····	祁雪莲, 刘晓宇, 孟 军 (81)
加速溶剂提取-固相萃取净化-双柱双检测器气相色谱法测定大气中多种有机氯农药 ·····	侯晓虹, 吴宜曼, 郑兴宝, 张聪璐, 李 晶, 王成辉, 曲 健 (87)
ISSR 和 ITS 分子标记在黑龙江省野生黑木耳遗传多样性上的应用 ·····	刘华晶, 许修宏, 李春艳, 黄晓梅 (94)
寒地水稻不同节水灌溉技术施肥量上限值研究·····	尹钢吉, 黄 彦, 李芳花, 司振江, 孙艳玲 (101)
地毯草根际固氮菌的分离及鉴定·····	樊俊华, 张晓波, 赵 艳 (105)
优化施肥对大豆群体质量的影响·····	孙 超, 王海艳, 刘元英 (110)
松嫩平原北部土壤砷水平空间分异及影响因素研究·····	张 慧, 付 强 (114)
不同无机盐对木耳菌种老化的影响·····	许修宏, 郝 钢, 袁 立 (119)
秸秆还田对盐渍化草甸土有机质及微团聚体组分的影响·····	周连仁, 国立财, 于亚利 (123)
基于 DPSIR 模型的水土资源承载力评价·····	李天霄, 付 强, 彭胜民 (128)

研究进展

结球甘蓝特性及收获机械化现状分析·····	周 成, 陈海涛, 李丽霞 (135)
耕地粮食生产能力估算模型研究进展·····	段增强, 宋 静, 黄秀兰, 何玉凤 (139)

[期刊基本参数]: CN 23—1391/S * 1957 * m * A4 * 144 * zh * P * ¥ 8.00 * 1 000 * 29 * 2012-08

DONGBEI NONGYE DAXUE XUEBAO
JOURNAL OF NORTHEAST AGRICULTURAL UNIVERSITY

Monthly Vol. 43 No. 8 (Cumulated No. 210) August 2012

Food Science ● Agricultural Engineering and Technology ● Resources and Environment Issue

CONTENTS

Research Report

- Real-time TaqMan PCR for detection of *Listeria monocytogenes* in meat·····SHAO Meili, et al. (1)
- Study on the extraction and gel properties of alkali soluble protein in corn germ·····YAN Di, et al. (6)
- Study on microwave-assisted organic solvent extraction process for chlorophyll
extraction from silkworm faeces·····DENG Xiangyuan, et al. (12)
- Effect of LTA on expression of SphK1 in SGC7901 gastric cancer cells·····LIU Ning, et al. (17)
- Reducing power and chelating ability of β -alanine C₆₀ derivatives with different
addition numbers·····SUN Tao, et al. (21)
- Research of thermal pesticide biosensor in the method of competitive
inhibition of enzyme reactions·····NGUYEN Van-luc, et al. (25)
- Study of rice quality compared immediately drying with deferred drying in different
harvest time·····ZHANG Huiming, et al. (30)
- Improvement of cow muck solid-liquid separator of the screw shaft·····PANG Haosheng, et al. (34)
- Design and simulation of basin tillage building block machine controlled by hydraulic·····YIN Daqing, et al. (39)
- Research on gasification of sawdust forming rod·····WANG Liyan, et al. (43)
- Design of data gathering terminal for dairy cattle body temperature monitoring
system·····FAN Yongcun, et al. (48)
- The J-1400 type winding type picking up film machine parameters optimization
based on the response surface method·····FENG Jiang (53)

Effect of the rice irrigation technology on the ground temperature for 852 Farm·····	GU Yanling, et al. (59)
Design and experiment on RP-1000 type forming machine for the rice seedling-growing tray made of paddy-straw·····	ZHANG Yanliang, et al. (63)
Fuzzy comprehensive evaluation algorithm for the performance of agricultural mechanization project ·····	WEI Xiaoling, et al. (68)
Study on ARP spoofing attack detection and defense technology·····	XING Jingge, et al. (74)
Based on the MVC structure of the agriculture expert system research·····	ZHAO Wenzhong (78)
Study on early warning of tobacco wildfire disease in Heilongjiang Province·····	QI Xuelian, et al. (81)
Determination of organochlorine pesticides in ambient air by ase-spe purification and gas chromatography coupled with dual columns and dual detectors·····	HOU Xiaohong, et al. (87)
Application of ISSR and ITS molecular markers in genetic diversity of Heilongjiang Province wild <i>Auricularia auricula</i> ·····	LIU Huajing, et al. (94)
Study on upper limit of fertilizing amount of different water saving irrigation technology of paddy rice in cold region·····	YIN Gangji, et al. (101)
Isolation and identification of associative nitrogen-fixing bacteria in the rhizosphere of <i>Axonopus compressus</i> ·····	FAN Junhua, et al. (105)
Effect of optimized fertilization on population quality of soybean·····	SUN Chao, et al. (110)
Soil arsenic spatial variations and the impact factors in northern Songnen Plain·····	ZHANG Hui, et al. (114)
Effect of different inorganic salts on aging of <i>Auricularia auricular</i> ·····	XU Xiuhong, et al. (119)
Effect of straw returning on organic matter and micro-aggregate in salinized meadow soils·····	ZHOU Lianren, et al. (123)
Evaluation of water and soil resources carrying capacity based on DPSIR frame work·····	LI Tianxiao, et al. (128)

Research Progress

Analysis on cabbage characteristic and situation of mechanized harvesting technology·····	ZHOU Cheng, et al. (135)
Study on the models of cultivated grain production capacity·····	DUAN Zengqiang, et al. (139)

[Serial parameters]: CN 23—1391/S * 1957 * m * A4 * 144 * zh * P * ¥ 8.00 * 1 000 * 29 * 2012-08